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17	januari	2019	
	
	

Aan:	
	
Leden	van	de	Gemeenteraad	van	Katwijk	en	Wassenaar	
	
Leden	van	de	Raadscommissies	van	Katwijk	en	Wassenaar	
	
	
	
Onderwerp:	Bestuurlijke	afspraken	over	Unmanned	Valley;	notitie	van	de	Aeroclub	Valkenburg	(ACV)	
	
	
	
Zeer	geachte	leden	van	de	Gemeenteraad	en	Raadscommissie,	

	
De	 Aeroclub	 Valkenburg	 (ACV),	 als	 motorzweefvliegclub	 voortgekomen	 uit	 de	 Marine	 Luchtvaart	 Dienst,	
heeft	 vele	 tientallen	 jaren	 in	 goede	 harmonie	 en	 samenwerking	 met	 de	 modelvliegtuigbouwers	 en	
zweefvliegers	 (ZHVC)	 gebruik	 kunnen	 maken	 van	 het	 Vliegkamp	 Valkenburg;	 hiermee	 is	 met	 name	 een	
belangrijke	 bijdrage	 geleverd	 in	 onze	 drukbevolkte	 randstad	 aan	 een	 laagdrempelige	 mogelijkheid	 om	
vliegopleidingen	te	volgen	en	vliegvaardigheid	in	de	stand	te	houden,	hetgeen	vaak	de	basis	is	geweest	voor	
een	latere	loopbaan	in	de	luchtvaart	(en	ruimtevaart).	Ook	bood	de	ACV,	door	de	associatie	met	de	ESTEC	
Flying	Club,	de	mogelijkheid	tot	het	beoefenen	van	de	vliegsport	aan	de	internationale	medewerkers	van	dit	
grootste	 Europese	 ruimtevaartcentrum,	 waar	 inmiddels	 ook	 het	 Galileo	 Reference	 Centre	 voor	 satelliet	
navigatie	bijgekomen	is.	
	
Uw	Raad	 heeft	 het	 belang	 van	 een	 en	 ander	 op	 de	 juiste	waarde	weten	 te	 schatten,	 toen	 er	 een	 abrupt	
einde	 dreigde	 te	 komen	 aan	 deze	 activiteiten	 na	 het	 sluiten	 van	 het	 Vliegkamp	 Valkenburg;	 in	 de	
gezamenlijke	Motie	 Zweefvliegers	 Locatie	Valkenburg,	unaniem	door	de	Raden	van	Katwijk	 en	Wassenaar	
aangenomen	 op	 25	 en	 22	 september	 2014,	werd	 het	 Rijksvastgoedbedrijf	 (als	 nieuwe	 beheerder	 van	 het	
voormalige	Vliegkamp)	opgeroepen	om	een	tijdelijke	voorzetting	van	de	vliegactiviteiten	mogelijk	te	maken	
en	de	Colleges	van	beide	gemeenten	om	na	te	denken	over	de	mogelijkheid	om	het	vliegen	een	permanente	
plaats	te	geven	binnen	de	lokatie	Valkenburg.	
	
Inmiddels	zijn	wij	meer	dan	4	 jaar	verder,	 is	er	geen	sprake	geweest	van	een	tijdelijke	voortzetting	van	de	
vliegactiviteiten	ten	gevolge	van	een	weigering	van	het	Rijksvastgoedbedrijf	en	bevinden	de	vliegclubs	zich	in	
een	overlevingsmodus,	die	naar	mate	de	tijd	verstrijkt,	steeds	moeizamer	wordt.	
	
Sinds	het	 initiatief	voor	een	Unmanned	Valley	Valkenburg	 (UMV)	op	tafel	kwam	en	dit	met	name	door	de	
Gemeente	Katwijk	positief	en	constructief	werd	ontvangen,	is	er	ook	bij	ons	weer	enig	uitzicht	ontstaan	dat	
op	basis	van	medegebruik	van	het	 testgebied	voor	UMV	op	non-interferentie	basis	het	vliegen	hervat	zou	
kunnen	 worden.	 Wij	 hebben	 dit	 dan	 ook	 in	 de	 afgelopen	 jaren	 frekwent	 gecommuniceerd	 met	 onze	
bestuurlijke	contacten	in	de	gemeenten	Katwijk	en	Wassenaar.	Ook	hebben	wij	er	hierbij	op	gewezen	dat	op	
basis	van	ontwikkelingen	in	de	afgelopen	jaren	met	betrekking	tot	electrisch	aangedreven	lichte	vliegtuigen	
(waarvan	de	Europese	certificatie	nog	voor	de	komende	zomer	zal	plaatsvinden)	er	een	unieke	synergie	zou	
kunnen	worden	tot	stand	gebracht	met	UMV,	hetgeen	zowel	door	de	Stichting	UMV	als	de	TU	Delft	wordt	
onderschreven.	 Het	 maatschappelijk	 belang	 van	 deze	 ontwikkeling	 in	 het	 kader	 van	 de	 veel	 besproken	
energietransitie	 behoeft	 natuurlijk	 geen	 verder	 betoog,	 zeker	wat	 betreft	 de	 impuls	 die	 electrisch	 vliegen	
aan		de	ontwikkeling	en	succes	van	UMV	zou	kunnen	toevoegen!	
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De	eerder	dit	 jaar	gepubliceerde	Integrale	Ruimtelijke	Verkenning	(IRV)	had	ons	verdere	hoop	gegeven	dat	
de	ontwikkelingen	van	de	 lokatie	Valkenburg	zich	op	 ruimtelijk	gebied	 in	de	goede	richting	bewogen,	met	
name	 gelet	 op	 de	 geprojecteerde	 ligging	 en	 afmetingen	 van	 het	 UMV	 testgebied	 (1000	 x	 500	m),	 welke	
naadloos	leken	aan	te	sluiten	bij	de	behoeften	van	zowel	zweefvliegers	als	motorzwevers.	
	
Inmiddels	 zijn	 wij	 geconfontreerd	met	 de	 recent	 tot	 stand	 gekomen	 en	 reeds	 ondertekende	 bestuurlijke	
afspraken	UMV,	projectlokatie	Valkenburg.	Uiteraard	zijn	wij	als	 inwoner	van	deze	regio	verheugd	dat	het	
UMV	 nu	 formeel	 een	 kans	 krijgt	 om	 letterlijk	 en	 figuurlijk	 van	 de	 grond	 te	 komen	 en	 daarmee	 een	
belangrijke	bijdrage	kan	leveren	aan	onze	locale	economie.	Maar	het	opofferen,	als	“compromis”	aangeduid,	
van	 onze	 toch	 alleszins	 gerechtvaardigde	 claim	 (ondersteund	 door	 uw	motie	 uit	 2014)	 om	de	 recreatieve	
vliegactiviteiten	 op	 Valkenburg	 te	 hervatten,	 heeft	 ons	 volledig	 overvallen,	 waarbij	 bovendien	 naar	 onze	
vaste	overtuiging	onjuiste	argumenten	zijn	aangevoerd.	
	
Zoals	hierboven	reeds	betoogd,	zijn	wij	altijd	uitgegaan	van	medegebruik	van	het	UMV	testgebied,	derhalve	
kan	er	geen	sprake	zijn	van	een	“financiele	impact”	omdat	er	geen	extra	ruimteclaim	wordt	gelegd;	hetzelfde	
geldt	 voor	 de	 “invloed	 op	 de	 woningbouw”,	 aangezien	 de	 geluidsbelasting	 van	 het	 vliegen	 niet	 uitkomt	
boven	de	UMV	activiteiten,	zeker	indien	de	ACV	zou	overgaan	op	electrisch	aangedreven	vliegtuigen.	
	
Met	betrekking	tot	de	vliegtechnische	aspecten	zijn	er	voor	onze	aeroclub	(ACV)	geen	belemmeringen	voor	
wat	 betreft	 de	 voorlopige	 afmetingen	 van	 het	 UMV	 testgebied	 van	 500	 x	 500m	 (dat	 bovendien	 een	
diagonaal	van	700m	impliceert!);	onze	huidige	generatie	motorzweefvliegtuigen	hebben	voldoende	aan	ruim	
300m	startlengte,	terwijl	de	geplande	electrisch	aangedreven	vliegtuigen	hier	nog	onder	zitten	en	bovendien	
zeer	stijl	kunnen	uitklimmen	en	hoogte	winnen.	
	
Ons	baserend	op	de	berichtgeving	en	documentatie	van	het	College	van	B&W	van	Katwijk,	en	aannemende	
dat	 de	 communicatie	 van	 Wassenaar	 op	 dit	 gebied	 geen	 andere	 inzichten	 zal	 brengen,	 kunnen	 wij	 niet	
anders	 concluderen	 dan	 dat	 het	 huidige	 “compromis”	 met	 name	 het	 stempel	 draagt	 van	 het	
Rijksvastgoedbedrijf,	aangezien	deze	organisatie	in	eerste	instantie	ook	UMV	(zoals	geprojecteerd	in	de	IRV)	
zou	hebben	afgewezen	op	de	lokatie	Valkenburg.	Gelet	op	de	voorgeschiedenis	met	betrekking	tot	uw	motie	
Zweefvliegen	 uit	 2014,	 moeten	 wij	 derhalve	 aannemen	 dat	 het	 opofferen	 van	 het	 vliegen	 op	 de	 lokatie	
Valkenburg	 van	 het	 Rijksvastgoedbedrijf	 afkomstig	 is.	 In	 dit	 verband	willen	 wij	 U	 dan	 ook	 wijzen	 op	 een	
eerder	dit	 jaar	 aangenomen	motie	 van	de	2e	Kamer	met	betrekking	 tot	deze	overheidsorganisatie	 (motie	
Ronnes	 CDA	 van	 29	mei	 2018),	 waarbij	 het	 Rijksvastgoedbedrijf	 wordt	 opgeroepen	 een	 constructieve	 en	
doortastende	 bijdrage	 te	 leveren	 aan	 de	 spoedige	 realisatie	 van	 de	 bouwlokatie	 Valkenburg,	 met	 als	
algemene	beleidslijn	voor	deze	organisatie	om	niet	alleen	te	kijken	naar	winstmaximalisatie,	maar	ook	naar	
maatschappelijk	 rendement	 (!).	 Het	 doet	 ons	 voorkomen	 dat	 dit	 laatste	 aspect	 met	 betrekking	 tot	 het	
hervatten	 van	 de	 vliegactiviteiten	 op	 Valkenburg	 geheel	 uit	 het	 oog	 is	 verloren	 en	 dat	 derhalve	 het	
“compromis”	moet	worden	heroverwogen	door	het	vliegen	haar	gerechtvaardigde	plaats	terug	te	geven	op	
de	lokatie	Valkenburg,	hetzij	binnen	of	buiten	de	voor	UMV	aangewezen	testzone.		
	
Wij	 rekenen	op	U	om	de	 thans	 voorliggende	bestuurlijke	 afspraken	bij	 te	 stellen	 in	 lijn	met	 uw	motie	 uit	
2014!	
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